



香港神託會培基書院
Stewards Pooi Kei College

A Special Place to build
Knowledge and Character

忠於神託 培育領袖 立根基督



香港神託會
Stewards

School Profile 學校簡介



Stewards Pooi Kei College, founded in 2004 and registered under Stewards Limited, is approaching its 8th Anniversary. Under God's guidance, our College is successfully developing its vision and mission.

香港神託會培基書院於二零零四年創校，隸屬於香港神託會，至今已踏進第八年。在神的帶領下，本校一直成功地按理念及使命發展。

Comprehensive Review Report: An Exciting Learning Community 全面視學報告：令人鼓舞的「學習社群」

The school has undergone a Comprehensive Review after five years of operation. The performance of our students and the efforts of our staff were fully recognized. Our school was described as "Dedicated", "Passionate", "Energetic", "Collaborative", "Harmonious", "Caring", "Warm", "Orderly", "Systematic", "All round", "Good character Development". SPKC was acknowledged as a satisfying place to study, a successful place to develop good character and leadership, and an exciting learning community with potential. Based on all these impressive achievements, we are well prepared to progress to a new era of accomplishment.

在培基建校五年後進行的首次全面視學報告中，無論是學生或是教職員的表視，都備受肯定。其中本校被形容為「委身」、「充滿熱誠」、「具有活力」、「善於協作」、「和諧」、「關愛」、「溫暖」、「自律守規」、「有系統」、「全面發展」，並「能給予學生良好的品格培育」，肯定了培基是一所善於促進學生學習、發展品格及領導才能的學校，也是一個令人鼓舞、具有發展潛能的「學習社群」。未來，我們也將以這些成就作為基礎，讓學校邁進另一個成功的新紀元。

Vision and Mission 辦學理念及使命

Vision: To become an outstanding English DSS school with the purpose of cultivating Christian faith and educating our students to be leaders and "stewards" of tomorrow.

Mission: We aim at preparing tomorrow's leaders with character and intelligence.

辦學理念：成為一所優質的基督教英文直資中學，引導學生認識基督真理，培育他們成為明日領袖和「神託的管家」。

使命：我們致力於培育一群才德兼備的明日領袖。

Characteristics of SPKC 本校特色

- A quality EMI school to enhance bilingual and tri-language proficiency
- A language-rich environment and small group teaching methods
- A holistic approach to personal and multiple intelligence development
- The facilitation of self-motivation and independent thinking
- The fostering of international perspectives and a global outlook
- The development of Parent Education and integration of resources in the community
- Adherence to the values of Christianity to create a future filled with spiritual, personal and academic achievement

- 優質英文中學，強化兩文三語
- 卓越語境培育，小組靈活教學
- 發展多元智能，全人均衡成長
- 促進學習動機，獨立思維訓練
- 培養國際視野，建立世界公民
- 開展家長教育，結合社區資源
- 持定基督價值，綻放豐盛人生



Principal's Message

校長的話

Stewards Pooi Kei College is an EMI Christian School dedicated to provide quality education for the next generation. With the flexibility provided by the Direct Subsidy Scheme, we aim at preparing tomorrow's leaders with character and intelligence. Our mission is that our students have self-esteem and confidence; are motivated and independent; work harmoniously with others; are capable of success; have international perspective and have personal experiences with God.



香港神託會培基書院是一所基督教英文中學，我們致力為新一代提供優質教育。直資學校靈活而富彈性，我們旨在培育一群才德兼備的明日領袖。我們的使命是讓學生能建立自尊和自信，激發他們的潛能，使他們既能獨立自處，亦善於與人合作。我們期望他們能享受成功之樂，擁有國際視野，並在信仰上有個人體會。

Professional Teaching Team

專業教師團隊

We have a united team of experienced, enthusiastic and committed teachers. Our devoted teachers share the belief that teaching is not only a job but a way to influence the students with their lives. Their commitment makes our school a caring and loving home, and a warm and harmonious one.

All our teachers are degree holders and trained professionals in their field of knowledge. More than 44% of them have higher degrees. The language teachers have all met the language proficiency requirement of the Education Bureau.

我們的教師團隊有豐富的教學經驗，而且富有教學熱誠，願意委身教育。我們有一個共同的信念：教學不僅是一份職業，而是一個以生命影響生命的歷程。教師的委身，使香港神託會培基書院成為了一個關懷友愛、溫暖和諧的家。

我們所有老師均已擁有學士學位，並已受專業的師資培訓。其中超過百分之四十四的教師更具備碩士或博士學位的履歷，而語文教師則已全部達到教師語文能力要求。

International Perspective in SPKC

國際聯繫

To widen our students' international scope, SPKC is devoted to cultivate intercultural awareness and sound understanding of world issues through various initiatives. Through our sister-school exchange schemes, LEWOWA, and participation in international projects with overseas schools, SPKC students have access to a global and multicultural network of education communities to explore global issues and cultural diversity first-handly. On campus, International Awareness Week and Intercultural Forum are held annually to invite students and different local communities to engage in sharing on world needs.

Numerous video conferences with schools around the world are held every year for students from all forms to engage in genuine interactions with their peers in other cultures. SPKC has held conferences with schools from 14 countries. These projects have also included collaborative music composition, digital storytelling video production, intercultural forums, Mandarin Debate and English book review conferences.

SPKC has sent multiple teams to participate in two Model United Nations conferences as representative delegates of Brazil, South Africa, and Saudi Arabia. In safeguarding the interests of the Third World in some of the most critical and controversial global issues, our delegates sought to reach peaceful compromises and mutual understandings that are so desperately needed in our world today.

為拓展學生的國際視野，培基書院致力培育學生對世界有廣闊的胸襟和國際視野。通過我們的姐妹學校交流計劃、「學習無疆界」課程，以及聯同海外學校一起參與不同的國際事務，我們的學生因此能直接加入一些全球跨文化的教育團體，並能獲得有關全球化問題的第一手資料，以及更能親身探索和體驗文化的多元性。培基書院每年都舉辦「國際關懷週」和「文化論壇」，邀請來自國際學校的學生來到培基書院進行文化交流活動，就世界的需要進行討論，彼此分享和學習。

本校每年都積極與世界各地學校安排多次視像會議，使學生與來自不同文化背景的朋輩能有真情交流的機會。本校透過視像會議交流的國家已達十四個，我們曾合作的項目包括作曲、數碼故事創作、文化論壇、普通話辯論及英文圖書書評討論會。



Attending HKMUN 2010 as delegates of Saudi Arabia



Video chat with Son Light Christian Center worship team, CA., USA

Country	School
Peru	Peru American School of Lima
New Zealand	PT England School
Japan	Kingella Junior High School
Slovenia	YOUTH COMPASSION - Cezso Angolcel
Zambia	Youth Press & Development Org.
Belgium	ICSA de Menningen Tervuren
Poland	Zespół Szkół nr 4 w Proszowcu Goleńskiem
Australia	McDonald State School
Portugal	Universidade Lusitana de Lisboa
Israel	Litvacke Connections
Israel	Acti Religious School for Girls, Tel Aviv
USA	New Village Leadership Academy, California
Germany	Opfermann in Kassel-Hildesheim, Thür

Countries and schools we have collaborative projects with

此外，本校也派出代表隊伍參加模擬聯合國會議，曾代表的國家包括巴西、南非及沙地阿拉伯。身為這些國家的外交大使，學生積極為第三世界的利益辯護，亦在不同具爭議性的國際議題上與各國代表談判，尋求和平解決方案，而在那些經歷中學到的合作精神和技巧正是現今世界極其需要的。

Supportive parents 家校一心

SPKC knows that the family is an important element in nurturing our youth. In order to strengthen home-school cooperation and communication, we prepared a series of parents' workshops or parents' talk on Saturday evenings, non-periodical cell meetings and "Mum-mum Café" with Breakthrough, Abundant Grace Church and our PTA. In addition, our unique SPKC PTA Choir has regular practices and performance all year round, SPKC PTA also holds whole-school PTA activity once a year. On top of that, Student Welfare Team often invites our parent volunteers to help select school uniform suppliers, catering service providers, booksellers so as to share the workload of teachers' administrative work.



家庭與學校都是孕育青少年成長的重要地方，因此我們一直十分重視與家長建立緊密而互信的伙伴關係。每年，本校家長教師會與學校攜手合作，舉辦各類型的活動，其中包括：由基督教宣道會廣恩堂主辦、家長教師會和突破機構協辦的一系列週六親子工作坊及家長講座，以及不定期的家長小組聚會及媽媽茶座。另外，更有全年均會定期進行練習及表演的家長教師會合唱團、一年一度的旅行。而且，本校的學生福利關注組亦有邀請家長回校幫忙甄選校服商、飯商、書商，以減輕老師的行政工作，讓老師得以投放更多時間在學生身上。



親子工作坊及家長講座



新一代：生命+卓越 New Generation : Excellence With Soul

日期	主題	講員
08/10/2011	新一代的身份和召命 - 生命+卓越	蔡元雲醫生
19/11/2011	有生命的群體：網上及地上的社交網絡	蔡廉明先生、蔡暉明博士
18/02/2012	有生命的跨代溝通和結連	葉蔭壽先生
21/04/2012	將生命與卓越結合的教育	沈祖堯校長、蔡元雲醫生

時間：晚上7:30-9:30（星期六） 地點：本校禮堂

歡迎任何人士參加

Strong Social Network 強大社會網絡

One vital mission of SPKC is to cultivate our students as future leaders with knowledge, skills, Christian virtues and international perspectives. Our school has built ties with a variety of institutions and organizations, including the Stewards Ltd., Breakthrough, C & MA Abundant Grace Church, Rotary Club of Shatin, CUHK, HKPU, HKBU, HK Observatory, PTA, and Guiyuan Middle School in Shenzhen. In Addition, our school has formed a Global Education Team to manage exchanges with guests from overseas.

香港神託會培基書院的辦學宗旨之一，是透過全人教育培養學生成為有學養、有基督徒品德及有國際視野的未來領袖。本校為此與本港、內地及海外的不同教育機構和社會團隊有緊密的合作關係，為學生的身心發展提供多元化的協助。我們的合作伙伴包括：香港神託會社會服務部、突破機構、基督教宣道會廣恩堂、沙田扶輪社、香港中文大學、香港理工大學、香港浸會大學、香港天文台、家長教師會、深圳桂圓中學等。此外，校方亦成立了全球教育組去統籌各類海外交流活動。



NSS Curriculum

新高中課程

SPKC offers different combinations of subjects for students to choose from the new NSS Curriculum. Apart from Chinese, English, Mathematics, Liberal Studies and "Other Learning Experiences", students can choose 3 more electives according to their preference. This allows students to choose the subjects they like with more flexibility.

In order to meet the requirement of "Other Learning Experiences" in the NSS Curriculum and at the same time promote students' whole-person development, our school has taken into consideration different kinds of elements when we designed and prepared for the new curriculum, such as moral and civic education, community service, religious studies, physical education, and aesthetic development.

Under 3-3-4, Liberal Studies is a compulsory subject. To help students better understand this subject and to enhance both teaching and learning effectiveness, we have adopted different teaching strategies and activities, such as small-class teaching, lectures, workshops, in-class discussions, lesson observations and sharing as well as outdoor visits.

本校在新高中課程中為學生提供不同學科的配搭，除了中文、英文、數學、通識和「其他學習經驗」外，學生可自行選擇三個科目修讀，讓學生在選擇科目時有更多的彈性。

此外，在課程編制方面，本校加入不同的教學元素，如德育及公民教育、社會服務、宗教、體育和藝術發展等，務求配合三三四新學制中的「其他學習經驗」的要求，並協助我們的學生在各方面取得平衡發展。

在三三四新學制下，通識科是必修的科目，為了令學生能更有效地掌握這學科，我們採用不同的教學策略和活動，如小班教學、演講、工作坊、課堂討論、嘉賓觀課和分享，以及外出考察等。

NSS Class Structure

Core Subjects	English, Chinese, Mathematics, Liberal Studies				
Required Subject	Economics	History	BAFS	Biology	Chemistry
Elective: X2	History/ Chinese History/ Visual Arts/ Geography / Chemistry				Physics
Elective: X3	Chi. Literature/ Eng. Literature/ Biology/ ICT/ BAFS/ Economics/ Physics				
Other Learning Experiences	PSSE, PE, Music, Visual Arts				

* ICT : Information and Communication Technology
BAFS : Business, Accounting & Financial Studies

PSSE : Personal, Social & Spiritual Education
PE : Physical Education

Preparing Junior Form Students for the NSS Curriculum

初中及新高中課程銜接策略

To connect with the new NSS LS curriculum and to help students adapt to the mode of enquiry and exploratory learning, our Integrated Humanities curriculum makes use of project-based learning. It serves as a preparatory function for junior form students when studying the NSS Liberal Studies subject in the future.

為銜接新高中課程和幫助學生適應探索式學習，本校綜合人文科課程多採用以研究項目為本的學習模式。這種學習模式能為初中學生在日後修讀新高中通識科時作好準備。



新高中通識科批判性思考工作坊



新高中通識科專題講座



通識及環保角

Personal and Multiple Intelligence Development

全人均衡成長

Christian Education 基督教教育

Our school has been blessed with a group of warm-hearted and devoted Christians, some of these teachers have been charged with the mission of spreading the word of God and leading those students who're already Christians. This team has been aptly named, the "Christian Education Team", and was created with close ties with the C&MA Abundant Grace Church in-school Pastors. The Team seeks to lead our students in finding the truth, committing to the faith, and becoming passionate about serving the community through the Personal-Social-Spiritual Education curriculum and various other activities such as fellowship, spiritual reading scheme, discipleship training, leading of school-wide prayers during the morning assembly, gospel week, development camp, gospel basketball and soccer teams.

本校任命對信仰委身的老師組成基督教育組，與駐校教會基督教宣道會廣恩堂牧者合作，透過生命成長科課程、學生團契、屬靈文章閱讀計劃、門徒訓練、早會祈禱、福音週、成長營、福音球隊等活動引導學生認識真理、投入信仰、建立使命感和激發服務社會的熱誠。



輕鬆活潑的親子營，能促進父母與子女有更緊密的關係



在福音週中傳福音，學生老師都有份



學生團契是同學彼此支持、建立靈命的群體



透過球隊牧養，將基督精神實踐到球場上

Vigorous Sports and Arts Programs 一人一體藝

All-round development is always one of our major concerns and we are doing our best to provide a wide variety of quality learning opportunities for our students to develop their multiple intelligences.

本校一向重視學生全人發展，致力提供優質而多元化的活動，以培養學生的多元智能。



由視覺藝術科舉辦的「時裝設計比賽」，發揮同學的創意與潛能



視覺藝術科每年定期為學生舉辦作品展覽，給予學生支持和肯定



籃球隊練習

Moral Education & Citizenship Education 德育及公民教育

Our school has created a "SPKC family" atmosphere to cultivate our students to become persons of good character and to be good citizens. This is done through activities like teachers' sharing in the morning assemblies, seminars in weekly assemblies, Love Ambassador Programme, Green Ambassador Programme, Voluntary Group, One Class One Donation Scheme, Current Affairs Forum, Student Union Election, Flag-raising Ceremony, Flag-selling Day, Dress Special Day and Charity Night.

To meet the development of "Other Learning Experiences" in NSS curriculum, our S4 students have joined a community service program called "Blessings from SPKC" this year. They have visited the elderly who live alone in Kwong Yuen Estate once a month to show their love and care. Students must attend "Getting to know the Elderly Class" to learn the needs of the elderly and ways to communicate with them. Students have prepared different gifts (e.g. Fai Chun Calligraphy and handmade cookies) to show their care according to different festive seasons. Students can find out the needs of the elderly during their visits and then refer the case to related organizations to follow up, so that the living situation of the elderly can be improved.



國慶升旗禮後紅十字會及樂團同學合照

本校積極在校內建立一個「培基一家」的環境，以關愛的文化培育學生的品格並裝備同學成為良好的公民。相關活動包括：早會老師分享、週會專題講座、愛心及環保大使計畫、義工小組、一班一助養計劃、時事論壇、學生會選舉、國慶日升旗禮、賣旗日、公益金服飾日、學生慈善匯演等。

為配合新高中學制中之「其他學習經歷」，中四級的同学今年參與了一個名為「培基的祝福」的社會服務計劃，每月一次探訪鄰近廣源邨的獨居長者，為他們帶來溫暖與關懷。各同學須先修讀「認識長者課」以了解長者的需要並有關之溝通技巧。為配合不同的節期，同學都準備了不同特色的小禮物(如揮春及親手製作的曲奇餅)以表達心意。同學在探訪期間會了解長者的近況，並轉介有關機構作出跟進，以改善長者的生活環境。



同學藉「一人一花計劃」培養環保意識



各班門外均張貼助養學童的資料



多位師生在捐血日中成功捐血，服務社會



關懷及支援
沙田區獨居及隱蔽長者



中四級「其他學習經歷」廣源邨獨居長者探訪活動 - 「培基的祝福」



貧窮週以備受爭議的最低工資立法為主題，討論其利弊

Our Students' Achievement

我們學生的成就

Statistical Project Competition for Secondary School Students

Statistical Project Competition for Secondary School Students
 Champion and Prize for the Best Thematic Project (Junior Section) (2008/09 and 2009/10)
 1st Runner-up and Prize for the Best Statistical Poster (Senior Section) (2010/11)

中學生統計習作比賽

初級組冠軍及最佳專題習作獎 (2008/09及2009/10)
 高級組亞軍及最佳統計海報獎 (2010/11)



得獎隊伍與主禮嘉賓合照

得獎作品題目為「內地人來港及產子潮」

Citi Youth Investment Program 2011

花旗集團少年投資精英杯2011

Champion (Junior Section)
 初級組全港總冠軍



培基「少年股神」與經濟日報石鏡泉先生合照

Hong Kong Outstanding Students Awards

香港傑出學生選舉2011

Excellent Student of the New Territories 2011 (Junior Section)
 Shatin Most Outstanding Student Award 2011 (Junior Section)
 2011 新界區優秀學生(初中組)
 2011 沙田區傑出學生(初中組)



許書華同學、梁建欣老師與教育局副局長陳維安先生合照

NESTA / South China Morning Post Hong Kong Schools English Debating Competition

1st Runner Up
 亞軍



Outstanding HKALE (2011) Results

2011高級程度會考成績卓越

謝惠琪同學(左二)考獲4A佳績，鄧子勤(右二)、陳力堅(右一)亦考獲優異成績



2010 Hong Kong Junior Sports Stars Awards

香港傑出青少年運動員

Top Five in Hong Kong 香港五強之一

Singapore 2010 Youth Olympic Games

新加坡2010青少年奧運會

1st Runner Up 亞軍

Techno 293 Asian Championships

Techno 293亞洲滑浪風帆錦標賽

Champion 冠軍



鄭俊樑同學(左三)

2011 Putonghua Public Speaking Competition

First Runner-up of Hong Kong & Gold Award of the Senior Secondary School Section of the New Territories

2011全港普通話演講比賽

全港總亞軍及新界區金獎



江佳維同學

Our Millennium Cyber Campus Comprehensive and Advanced Facilities 我們的千禧數碼校園 設備先進齊全



音樂室



視覺藝術室



化學室



學校禮堂



學生表演中心



物理室



科學實驗室



電腦室



綜合人文科教學活動室



舞蹈室



花園



課室

The Learning Centre 學習中心

'A Window to the World, a Path to the Future'
推窗看世界 邁步迎將來

SPKC Learning Centre is especially designed to cater for the ever-growing demands in information literacy and self-motivated learning under the New Senior Secondary curriculum. The new Learning Center will include:

本校的學習中心能為學生提供最佳的學習設施和資源，切合新高中學制下對資訊素養及自主學習的需求，其設施包括：

- a Library with more than 25,000 volume collections
- a 60-seat Multi-function Room
- two Small-group Teaching Rooms
- a Self-Study room with partitions
- a Prayer Room
- a Discussion Room
- an Information Centre
- 能貯存超過25000冊書籍的圖書館
- 容納60人的多用途室
- 兩間小組教學室
- 獨立自修間
- 祈禱室
- 討論室
- 電腦資訊中心



Campus TV 校園電視台

Media such as television, radio and other forms of broadcasting are essential in how we as a society transmit facts and knowledge. As history shows, those who control the media often control the minds and hearts of its audience. The Campus TV team has been set up in SPKC in order to put this power of information into the hands of a group of capable and enthusiastic students. By providing students with training in areas such as camera work, editing and presentation skills, we are building our own professional television crew. In return, students are given real-world training that can prepare them for their further education as well as future occupations. Finally, the team will use these skills to create entertaining and informative programmes for the school to enjoy.

現今社會往往透過電視廣播或其他形式的廣播媒體傳遞資訊和知識。從過往經驗可知，掌握媒體就能掌握觀眾的思想和心靈。校園電視台的成立，就是為了把傳遞資訊和知識這項重要任務交到我們那些充滿熱情幹勁的學生手中。透過攝像工作、編輯技巧、表達能力等學生培訓，我們不但擁有一個專業的學校電視攝製組，而且學生更能透過這些實務訓練，為其將來的持續學習奠定基礎。當然，校園電視台更希望學生能夠應用學到的技能，創作一些富有娛樂性和知識性的節目讓全校師生觀賞。



Campus TV core team



A small team conducting an interview with teacher



Back in the production room, editing and polishing



Checking videos closely for quality assurance



Core member showing us how to pack up the cameras

SPKC RADIO, English Zone 培基書院校園廣播電台，英語特區

The school's radio station is now operating from its new premises in English Zone using high-tech, commercial quality equipment. It is operated by the student SPKC Radio Team which includes producers and presenters from all year levels. A wide range of programs are broadcast live twice-weekly at lunchtimes ranging from interviews, current affairs, school news, music fashion and drama. The SPKC Radio Team also presents a special program on RTHK3 each school year. You can listen to the programs on our school website by accessing "School Life" then going to "SPKC Radio".

校園廣播電台設在英語特區內，配備了高科技、高質素的設備儀器。在學生組成的SPKC電台隊伍中，包括了不同年級的編導和主持人。校園廣播電台製作的節目範圍廣泛，每週兩次在午飯時間內進行現場直播，內容有訪談、時事、學校新聞、音樂潮流和戲劇等。

http://www.spkc.edu.hk/school_life/index.php?subsection=gallery&file=radio_gallery



Presenting a Special Program on RTHK3



SPKC Radio Station

Student Financial Aids and Scholarship Fund

學生助學金及獎學金計劃

The SPKC Student Financial Aids and Scholarship Scheme is set up to support families with financial needs or students with outstanding performance, either in academic or non-academic aspects, including:

- | | |
|---|----------------|
| 1. School Fee Remission Scholarship (Merit-based scholarship) | (Academic) |
| 2. Outstanding Performance Scholarship | (Non-academic) |
| 3. High Achievers Scholarships | (Academic) |
| 4. Tuition Grant | (Need-based) |
| 5. Student Activities Subsidy | (Need-based) |

A total amount of more than one million dollars, 10% of total tuition fee, will be budgeted for this purpose in every academic year. The amount of funding offered will be assessed by a relevant working group comprising Assistant Principal, senior staffs and school social worker of the school.

香港神託會培基書院助學金及獎學金計劃是為了幫助財政上有需要的家庭及鼓勵優秀學生而設立的，分為學術和非學術獎學金，具體包括以下五類：

- | | |
|--------------------|---------|
| 1. 助學金 | (按需要資助) |
| 2. 學生活動補助 | (按需要資助) |
| 3. 學費減免資助獎學金 (按成績) | (學術) |
| 4. 高等成就獎學金 | (學術) |
| 5. 傑出表現獎學金 | (非學術) |

學校每學年會拿出學費總數的百分之十，超過一百萬港幣，來用作各類獎學金。獲得獎學金的資格，將由學校管理層、高級教師和學校社工來共同評定。



Bus

	Route
82X	Ravana Garden - Wong Tai Sin
83K	Wong Nai Tau - Shatin Town Centre
835	Wong Nai Tau - Shatin Town Centre
83X	Wong Nai Tau - Kwun Tong Ferry
86	Wong Nai Tau - Mei Foo
89D	Lee On - Lam Tin MTR
49X	Kwong Yuen - Tsing Yi Ferry
82M	Kwong Yuen - Kowloon Tong MTR
281A	Kwong Yuen - Kowloon Station MTR

Minibus

	Route
65A	Wong Nai Tau - Shatin Town Centre
65K	Wong Nai Tau - Fo Tan MTR
655	Wong Nai Tau - Mongkok MTR
808	Kam Ying Court - Prince of Wales Hospital
804	Kwong Yuen - Hin King



Address : 56 Siu Lek Yuen Road, Shatin, NT
 沙田小瀝源路56號
 (帝堡城對面)

E-mail : info@spkc.edu.hk

Website : <http://www.spkc.edu.hk>

Tel : 2345 4567

Fax : 2635 0100